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ANONYMIZOVANÝ Z Á P I S 
 

o průběhu 18. zasedání Zastupitelstva obce Pustiměř 

konaného dne 24. 6. 2021 v Sokolovně v Pustiměři  

 

 

Starosta Mgr. Vlastimil Smékal zahájil veřejné zasedání Zastupitelstva obce Pustiměř (dále 

jen zastupitelstvo obce) v 18:00 hodin a přivítal přítomné.   

 

 

Technický bod a schválení programu zasedání 

 

Starosta konstatoval, že zastupitelstvo bylo řádně svoláno, informace o konání zasedání byla 

zveřejněna na fyzické i elektronické úřední desce 15. 6. 2021. Dále konstatoval, že je 

přítomno 11 členů zastupitelstva, zastupitelstvo je tedy usnášeníschopné.   

 

Přítomni, omluveni, nepřítomni: (viz prezenční listina, příloha zápisu č. 1)   

Přítomných: 11 

Omluven: Evžen Jachan, Luboš Pořízek, Petr Sedláček, Mgr. Petr Špičák (přijde později) 

Nepřítomen: -- 

 

Zapisovatelkou byla jmenována: Dagmar Přikrylová 

Sčítáním hlasů byly pověřeny: Ing. Miroslava Komárková, Ing. Marie Koutná 

 

  

Technický bod 

 

Určení ověřovatelů zápisu 

 

Starosta navrhl určit ověřovateli dnešního zápisu pana Miroslava Raclavského a Bc. Antonína 

Grmelu. 

 

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

 

 

Návrh usnesení č. 225/21 Z 18 

Zastupitelstvo obce Pustiměř 

s ch v a l u j e   za ověřovatele zápisu o průběhu 18. zasedání Zastupitelstva obce Pustiměř 

pana Miroslava Raclavského a Bc. Antonína Grmelu. 

 

 H:    9  :  0   :   2 

 

Usnesení č. 225/21 Z 18 bylo schváleno. 

   

 

 

 

 



2 

 

Schválení programu schůze 

 

1. Zpráva o činnosti rady obce 

2. Zpráva o činnosti finančního výboru 

3. Kontrola plnění usnesení rady a zastupitelstva obce a zpráva o činnosti 

kontrolního výboru  

4. Majetkoprávní 

- prodej pozemku p. č. 514/30 

5. Investiční záměry 

- rekonstrukce školní tělocvičny     

- výměna osvětlení kopcem do Zelené Hory 

6. Dotace Moravskému rybářskému svazu, z.s. pobočnému spolku Vyškov, na 

rekonstrukci rybníku Marchanka 

7. Souhlasné prohlášení o změně vlastnického práva k pozemkům zastavěným 

dálnicí D46 z obce ve prospěch ČR s příslušností hospodařit pro ŘSD  

8. Směrnice č. 1/2021 – Stravenkový paušál   

9. Rozpočtové opatření č. 6/2021 

10. Program rozvoje obce Pustiměř na období 2021-2026 

11. Plán podpory a rozvoje sportu obce Pustiměř na období 2021-2026 

12. Zpráva o bezpečnostní situaci za r. 2020 

13. Informace a různé 

 

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se přítomným členům ZO a občanům.  

Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

 

 

Návrh usnesení č. 226/21 Z 18 

 

Zastupitelstvo obce Pustiměř  

s ch v a l u j e  navržený program 18. zasedání zastupitelstva obce. 

    

  H:    11  :  0   :   0 

   

Usnesení č. 226/21 Z 18 bylo schváleno. 

 

 

Bod č. 1 

Zpráva o činnosti rady obce 

 

Zprávu předložil místostarosta obce Mgr. Lukáš Peška. Od posledního jednání ZO se rada 

obce sešla na třech jednáních viz příloha č. 2. 

 

Na vědomí – bez usnesení. 
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Bod č. 2 

Zpráva o činnosti finančního výboru 

 

Zprávu přednesl člen finančního výboru Mgr. Zdeněk Drbal, který uvedl, že FV se sešel  

k jednání dne 16. 6. 2021. 

 

Dle programu byla zjištěna výše zůstatků na účtech, kde ke dni 15. 6. 2021 bylo celkem 

45.609.302 Kč.  

FV vzal na vědomí rozpočtová opatření č. 4/2021 a 5/2021, schválená radou obce.  

Dále se zabýval plněním rozpočtu obce za uplynulých pět měsíců roku 2021; rozpočtové 

příjmy jsou plněny na 44 % a výdaje na 21 % schváleného rozpočtu, investiční akce jsou 

v realizaci, případně se realizovat začnou. 

Pokud se týká žádostí o dotace podaných na MMR, neuspěla žádná (bývalá MŠ, rekonstrukce 

školní tělocvičny, workout, lezecký balvan, beachvolejbal – vše ve sportovním areálu). 

Přidělena však byla dotace ve výši 129.500 Kč z MZe, a to na opravu kříže u Hádrového.   

Dalším bodem jednání FV byly majetkoprávní záležitosti, které byly projednány radou obce. 

FV doporučuje ZO schválit prodej pozemku par. č. 514/30, o výměře 93 m2 panu Jiřímu 

Krasnecovi za celkovou cenu 32.550 Kč (350 Kč/m2). 

FV doporučuje ZO schválit investiční záměr na rekonstrukci školní tělocvičny. Investice dle 

rozpočtu ve výši 5,5 mil. korun by byla realizována pouze v případě přidělení dotace z MF, 

která by měla pokrýt 90 % nákladů. 

FV doporučuje ZO schválit finanční prostředky na výměnu osvětlení při cestě kopcem do 

Zelené Hory. 

FV doporučuje ZO schválit poskytnutí dotace ve výši 200.000 Kč Moravskému rybářskému 

svazu, z.s., pobočnému spolku Vyškov na rekonstrukci rybníku Marchanka (žádáno  

300.000 Kč, celkové náklady přibližně 6 mil. Kč). 

FV doporučuje ZO schválení směrnice č. 1/2021 týkající se stravenkového paušálu. 

 

FV rovněž doporučuje ZO ke schválení předložené rozpočtové opatření č. 6/2021. 

 

Na vědomí – bez usnesení. 

 

 

Bod č. 3 

Kontrola plnění usnesení rady a zastupitelstva obce a zpráva o činnosti kontrolního 

výboru 

 

Se zprávou vystoupil Bc. Antonín Grmela, předseda kontrolního výboru. Kontrolní výbor na 

svém jednání dne 21. 6. 2021 konstatoval, že bylo splněno usnesení týkající se přístřešku  

u Marchanky, který je hotov, vyřízena je i žádost paní xxx o příspěvek na opravu chodníku, 

byla uzavřena pojistná smlouva se společností Generali Česká Distribuce na aktualizaci 

pojištění obecních budov, byly vymezeny plochy pro atrakce o letošní pouti. Kontrolní výbor 

se dále zabýval vyjádřením k přeložce výtlačného řadu do VDJ Pustiměř I, investora 

Vodovody a kanalizace Vyškov. Situace je zde komplikovaná, současný vodovod je starý, 

hrozí jeho poškození. Vedení obce diskutovalo s investorem podrobnosti výstavby tak, aby 

byly co nejméně dotčeny komunikace v dané oblasti. Z dalších uložených usnesení plyne 

jednání s církví ve věci užívání pohřebiště – probíhá. Pokud se týká výměny kostek za asfalt 

na komunikaci III. třídy, jsou vedena jednání s SÚS a připravuje se anketa mezi občany. 

V mateřské škole se nadále monitoruje vlhkost, KV doporučuje věnovat pozornost opěrné zdi 

směrem do ulice. Instalována byla část herních prvků ve sportovním areálu. Doposud nebyly 
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dodány kompostéry, což je akce v gesci MAS. Pro dokončení wifi sítě v Sokolovně se čeká na 

dodání komponentu, v hasičské zbrojnici je již hotova. Převod pozemků zastavěných D46 se 

bude řešit na dnešním jednání ZO. Připraven je již projekt na rekonstrukci kotelny v restauraci 

Adélka. Parkování u areálu firmy DREPOS je v řešení Odboru dopravy města Vyškov. 

  

Na vědomí – bez usnesení. 

 

 

Bod č. 4 

Majetkoprávní 

 

Zastupitelstvo obce na 17. zasedání dne 29. 4. 2021 usnesením č. 219/21 Z 17 schválilo záměr 

prodeje pozemku p. č. 514/30 v k. ú. Pustiměř o výměře 93 m2 za minimální kupní cenu  

350 Kč/m2. Záměr byl zveřejněn na úřední desce od 5. do 27. 5. 2021. Ve stanoveném 

termínu zaslal nabídku jeden zájemce, pan xxx, xxx, s kupní cenou 350 Kč/m2. Rada obce 

doporučuje prodej nemovitosti panu xxx za uvedenou cenu. 

 

Návrh usnesení č. 227/21 Z 18 

 

Zastupitelstvo obce Pustiměř 

schvaluje prodej pozemku p. č. 514/30 v k. ú. Pustiměř, neplodná půda, ostatní plocha,  

o výměře 93 m2, panu xxx, xxx, za celkovou kupní cenu 32.550 Kč, tj. 350 Kč/m2. 

 

 H:    11  :  0   :   0 

 

Usnesení č. 227/21 Z 18 bylo schváleno. 

 

 

Bod č. 5 

Investiční záměry 

 

Rekonstrukce školní tělocvičny 

Práce se týkají zateplení stěnového a střešního pláště, nové střešní fólie, klempířských a 

zámečnických prací, nového hromosvodu. V havarijním stavu je střešní plášť. Při větším 

větrném poryvu hrozí jeho stržení. V současnosti je střešní plášť proti větrným poryvům 

provizorně zatížen dlaždicemi. Stěnový plášť je poplatný době, ve které celý objekt vznikl, 

tedy počátek 80. let. Tepelně technické vlastnosti tohoto pláště neodpovídají požadavkům 

dnešních norem.  

Zateplením by došlo ke snížení energetické náročnosti budovy z kategorie F (velmi 

nehospodárná) do kategorie B (úsporná). 

Na rekonstrukci byla podána žádost o dotaci na MF ve výši 90 %. Bohužel včera starosta obce 

obdržel zprávu, že dotace nám poskytnuta nebude. Uspělo pouze 9 % žadatelů, především 

s projekty týkajícími se přístaveb MŠ a podobně. Vzhledem k neposkytnutí dotace nemá nyní 

smysl investiční záměr schvalovat. Budeme se nadále pokoušet získat na tento projekt 

podporu, a to buď ze stejného, případně i jiných programů. 

 

Na vědomí – bez usnesení. 
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Výměna osvětlení kopcem do Zelené Hory 

Z obce směrem na Zelenou Horu v „kopci“ je umístěno veřejné osvětlení – 5 ks lamp, které 

jsou napájeny z veřejné sítě. Při poryvech větru, i menších, dochází velmi často ke zkratu, a to 

i vlivem dřevin, které v blízkosti VO rostou. V současné chvíli není možné bez větších 

finančních nákladů odstranit některé z dřevin tak, aby nedošlo k poškození vedení VO.  

Z důvodu umístění vedení v prudkém svahu by pro zajištění bezvadného provozu VO bylo 

nutné vykácet velké množství dřevin. Byla tedy hledána alternativa, jak snížit nutnost kácení 

dřevin a současně zachovat VO, které je již v technicky ne úplně vyhovujícím stavu.  

Z důvodu zastaralého veřejného osvětlení na cestě z Buchtálu kopcem do Zelené Hory je 

možno opravu provést nainstalováním 5 ks solárních svítidel. Cenovou nabídku zpracovala 

firma JD ROZHLASY s. r. o. ve výši 137.855 Kč bez DPH. Rada obce doporučuje investiční 

záměr schválit. 

Mgr. Trávníček – jakým způsobem budou lampy zabezpečeny, aby nebyly odcizeny.  

Doporučuje zajistit lampy zalamovacím šroubem. 

Pan Smejkal upozornil, že odcizení lamp vyžaduje minimálně použití žebříku a dalšího 

nářadí. Dle dostupných informací v místech, kde jsou tyto lampy instalovány, nemuseli řešit 

problémy s jejich odcizením.  

Místostarosta konstatoval, že současný stav je neudržitelný, dochází k výpadkům v celém 

Buchtálu. Stromy jsou přerostlé, nelze je bez zásahu do současného vedení odstranit; umístění 

kabelu do země je náročné ekonomicky, tato varianta by vyšla přibližně na půl milionu korun. 

Zavěšení nového vedení by pak nemusely vydržet současné sloupy. 

 

 

Návrh usnesení č. 228/21 Z 18 

 

Zastupitelstvo obce Pustiměř  

schvaluje investiční záměr „Výměna osvětlení kopcem do Zelené Hory“. 

 

 H:    11  :  0   :   0 

  

Usnesení č. 228/21 Z 18 bylo schváleno. 

 

 

Bod č. 6 

Dotace Moravskému rybářskému svazu, z.s. pobočnému spolku Vyškov, na 

rekonstrukci rybníku Marchanka 

 

U zpevněné polní cesty na Vyškov se nachází chovný rybník Marchanka, který je 

v zanedbaném stavu. Moravský rybářský svaz (MRS), z.s. pobočný spolek Vyškov, bude jako 

většinový vlastník pozemků a provozovatel rybník rekonstruovat. Část pozemků rybníka je i 

ve vlastnictví obce Pustiměř, rybáři se o ně budou starat. Celkové náklady na rekonstrukci 

jsou cca 6 mil. Kč a bude je formou dotace MRS hradit především město Vyškov. Na 

společném jednání zástupců naší obce, města a rybářského spolku vznikl návrh, zda by tak 

jako v případě akce zpevnění polní cesty nebyla obec ochotna v rámci dobré spolupráce 

přispět určitou částkou, např. ve výši za projekční práce. Členy rybářského spolku je  

37 našich občanů. MRS tedy podal žádost o poskytnutí individuální dotace z rozpočtu naší 

obce ve výši 300.000 Kč, a to na opravu hráze a výsadbu stromů v okolí vodního díla. Rada 

obce navrhuje přispět částkou 200.000 Kč. 
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Návrh usnesení č. 229/21 Z 18 

 

Zastupitelstvo obce Pustiměř  

a) schvaluje přidělení individuální dotace ve výši 200.000 Kč Moravskému rybářskému 

svazu, z.s. pobočnému spolku Vyškov, Nádražní 4/3, Vyškov-Město, 682 01 Vyškov,  

IČ: 00557421, na opravu hráze na vodním díle Marchanka a na výsadbu stromů v okolí této 

vodní plochy, s dobou dokončení realizace do 31. 12. 2022, 

b) u k l á d á starostovi obce uzavřít veřejnoprávní smlouvu o přidělení dotace dle bodu a) 

 

 H:    11  :  0   :   0 

  

Usnesení č. 229/21 Z 18 bylo schváleno. 

  

 

Bod č. 7 

Souhlasné prohlášení o změně vlastnického práva k pozemkům zastavěným dálnicí D46 

z obce ve prospěch ČR s příslušností hospodařit pro ŘSD 

 

Projekční kancelář PK OSSENDORF s.r.o., která zastupuje Ředitelství silnic a dálnic ČR 

(ŘSD), zažádala o bezúplatný převod pozemků zastavěných veřejně prospěšnou stavbou 

silnice D46 z vlastnictví obce Pustiměř do vlastnictví České republiky. Jedná se o pozemky p. 

č. 2053/76, 2053/49, 2054/2, 2053/52 a část pozemků p. č. 2053/32, 1615/3, 1663/9, 1663/15 

o celkové výměře 1.652 m2. 

Zastupitelstvo obce na 16. zasedání dne 18. 2. 2021 svým usnesením č. 208/21 Z 16 

neschválilo uzavření souhlasného prohlášení týkajícího se bezúplatného převodu pozemků  

p. č. 2053/76, 2053/49, 2054/2, 2053/52 a části pozemků p. č. 2053/32, 1615/3, 1663/9, 

1663/15 z důvodu sjednocení vlastnictví pozemků a stavby silnice D46 s Ředitelstvím silnic a 

dálnic ČR a pověřilo starostu obce jednáním s Ředitelstvím silnic a dálnic ČR o prodeji či 

směně těchto pozemků. 

ŘSD reagovalo na návrh prodeje či směny zasláním předžalobní výzvy na obec 

prostřednictvím advokátní kanceláře JUDr. Martina Svobody, Ph.D. dne 16. 4. 2021, pokud 

obec na základě souhlasného prohlášení pozemky nepřevede do 15 dnů od doručení výzvy. Obec 

požádala v této kauze o zastupování advokátní kanceláří JUDr. Machálka. AK Machálek požádala 

AK Svoboda o posunutí termínu projednání souhlasného prohlášení do červnového konání ZO, 

protože to jediné je kompetentní v dané věci rozhodnout. AK Svoboda toto akceptovala. 

AK Machálek nepovažuje za vhodné, aby obec podepsala souhlasné prohlášení o změně 

vlastnického práva k pozemkům ve prospěch ČR, neboť obec má dle ustanovení § 38 zákona 

č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), povinnost nakládat s majetkem s péčí řádného 

hospodáře, což by takovýmto jednáním nebylo naplněno. Pozemky by měly být prodány za 

cenu obvyklou v místě a čase. Doporučuje tedy navrhnout ŘSD (jejímu právnímu zástupci) 

prodej pozemků, a to i z důvodu, že takto již bylo postupováno dříve (prodej pozemků ŘSD 

v r. 2009 a 2012) a také se jednalo o pozemky, které přešly do vlastnictví obce na základě 

zákona o přechodu majetku. Důvody jsou blíže popsány v přiloženém stanovisku AK 

Machálek. Rada obce uzavření souhlasného prohlášení nedoporučuje. 

 

Bc. Grmela by chtěl starostu doplnit a potvrdit, že je odděleno jednání o převodu pozemků od 

plánovaných investičních akcí v této oblasti.  

Mgr. Nevřala – podporuje stanovisko AK Machálek, jedná se o nedbalost Ředitelství silnic a 

dálnic, o pozemky si mohli požádat do roku 1994. Jediný, kdo může v současnosti určit 

vlastníka pozemků, je soud.  
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Návrh usnesení č. 230/21 Z 18 

 

Zastupitelstvo obce Pustiměř  

neschvaluje uzavření souhlasného prohlášení o změně vlastnického práva k pozemkům 

obce p. č. 2053/76, 2053/49, 2054/2, 2053/52 a k části pozemků obce p. č. 2053/32, 1615/3, 

1663/9, 1663/15, zastavěných dálnicí D46, ve prospěch České republiky, s právem 

hospodaření pro ŘSD. 

 H:    11  :  0   :   0 

  

Usnesení č. 230/21 Z 18 bylo schváleno. 

 

 

Bod č. 8 

Směrnice č. 1/2021 – Stravenkový paušál 

 

Od ledna 2021 je možné poskytovat daňově zvýhodněné stravování vedle jídelen a stravenek 

také přímo v penězích, formou tzv. stravenkového paušálu. V r. 2021 nepodléhá do výše 

75,60 Kč zdanění. 

V současnosti je zaměstnancům obce poskytován příspěvek na jídlo ve výši 50 % z ceny jídla 

u smluveného dodavatele. Zaměstnanci, kteří si oběd u smluveného dodavatele neberou, 

nedostávají na stravování žádný příspěvek. 

Stravenkový paušál je navržen s účinností od 1. 7. 2021 ve výši 70 Kč za každý odpracovaný 

den. Týká se osmi zaměstnanců obce a dvou uvolněných zastupitelů. 

Rada obce doporučuje stravenkový paušál schválit. 

 

Návrh usnesení č. 231/21 Z 18 

 

Zastupitelstvo obce Pustiměř  

schvaluje Směrnici č. 1/2021 – Stravenkový paušál, dle předložené přílohy. 

 

 H:    9  :  0   :   2 

  

Usnesení č. 231/21 Z 18 bylo schváleno. 

 

 

Bod č. 9 

Rozpočtové opatření č. 6/2021 

 

Rozpočtové opatření odráží investiční záměr na financování osvětlení do Zelené Hory a 

dotaci rybářskému svazu schválené dnešním ZO. Financování pak bude upraveno, poníženo  

o 2.900.000 Kč.    

 

Návrh usnesení č. 232/21 Z 18 

 

Zastupitelstvo obce Pustiměř  

schvaluje rozpočtové opatření č. 6/2021. 

 

 H:    11  :  0   :   0 
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Usnesení č. 232/21 Z 18 bylo schváleno. 

 

 

Bod č. 10 

Program rozvoje obce Pustiměř na období 2021-2026 

 

Základním rozvojovým dokumentem obce, zakotveným v zákoně č. 128/2000 Sb., o obcích, 

je program rozvoje obce (PRO). Navrhovaný dokument navazuje na již dříve zpracovaný pro 

období 2015-2020. Nově vychází rovněž z dotazníkového šetření, které proběhlo v naší obci a 

jehož se zúčastnilo 333 respondentů. Je tvořen analytickou částí a návrhovou částí. Analytická 

část obsahuje komplexní zhodnocení situace v obci, charakteristiku stavu a vývoje 

jednotlivých oblastí života obce. Klade důraz na zachycení hlavních rozvojových problémů 

obce a jejich příčin. Zachycuje demografickou situaci, hospodářství, infrastrukturu, 

vybavenost, životní prostředí, ekonomickou situaci a fungování obce. Návrhová část 

stanovuje úkoly a aktivity pro nejbližší období.  Je dělena do tří oblastí. 

Komunální služby a územní rozvoj – rekonstrukce chodníků a silnic v naší obci – realizován je 

chodník od státní silnice po potraviny Rašner. Připravuje se projekt od zmíněné prodejny po 

dům pana Ryšánka v Pustiměři, také chodník, který by spojil ulici Konečnou s ulicí 

Zelenohorskou a dále až po dům pana Klimeše; projektuje se chodník v „Ulici“ od obchodu 

Na Domečku až po dům Vinklerových (zde by se měl rekonstruovat i povrch vozovky, kde je 

řada překopů), dále by se měl projektovat chodník od kovárny pana Krátkého kolem hřiště až 

po státní silnici. Z místních komunikací je špatný stav v části „Stará cihelna“, kde bude třeba 

provést úpravu a konečně kostková cesta přes Pustiměřské Prusy. Zde by případným 

investorem byl Jihomoravský kraj. Velký zájem vyplývající z dotazovacího řízení byl 

zaměřen na znovuotevření ordinace zubaře a dětského lékaře, což je velký problém, který se 

obec bude snažit vyřešit. Dalšími předpokládanými akcemi jsou – obnova kotelny v ZŠ  

(o letošních prázdninách), vybudování komunitního domu pro seniory v budově bývalé 

družiny (v brzké době by se mělo soutěžit o zhotovitele projektové dokumentace), 

rekonstrukce budovy obecního úřadu a snaha o účelné využití jeho prostor, renovace obřadní 

síně, úprava zpevněných ploch na hřbitově, která by mohla proběhnout v příštím roce a 

rekonstrukce budovy zdravotního střediska. 

Životní prostředí – vybudování vodního prvku, biotopu (nádrž pod družstvem), zasazení 

ovocných stromů podél cyklotrasy (mělo by proběhnout letos na podzim), vybudování 

protihlukové stěny, což by měla být akce ŘSD. Možné propojení cyklotrasou od studánky do 

Drysic, v případě úspěšného vykoupení pozemků pod komunikací ze státní silnice na 

Radslavice možnost její rekonstrukce a s tím spojeného odlehčení dopravní zátěže v obci. 

Sport a společenské dění – oprava víceúčelového hřiště za školou, rekonstrukce školní 

tělocvičny, rekonstrukce budovy bývalé dolní MŠ pro potřeby ZUŠ a knihovny (akce probíhá) 

a realizace oddechového hřiště v zahradě objektu. Vybudování hřiště pro beachvolejbal, 

gymnastiku a lezeckou stěnu v areálu u fotbalového hřiště na místě bývalého rybníka.  

Do rozpočtu by se každým rokem měly zakomponovat prostředky na určené akce, program se 

samozřejmě může v případě potřeby měnit. 

 

V 18.58 hod. se dostavil Mgr. Petr Špičák. 

 

Pan Hynšt – jak dopadlo jednání o protihlukové stěně s ŘSD? Jak bude probíhat oprava cesty 

v Pustiměřských Prusích, kostky se vyjmou či jak s nimi bude naloženo? Budou zality 

asfaltem? 

Místostarosta – v současnosti je dohoda taková, že by protihluková stěna byla z hlediska 

našich finančních možností i z hlediska technologie dovedena po podjezd na Ivanovice. 
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Pokud se týká cesty v Pustiměřských Prusích budou osloveni občané s dotazem, do jaké míry 

je současný povrch vozovky zatěžuje. Následně bude rozhodnuto o dalším postupu.  

Mgr. Nevřala – sleduje práce, které probíhají při budování chodníku v Pustiměřských Prusích, 

má obavu, aby obec neinvestovala prostředky do osvětlení komunikace, která není v jejím 

vlastnictví.  

Místostarosta – současné osvětlení je v majetku obce a obec provádí jeho rekonstrukci. 

Mgr. Trávníček – odpovídá osvětlení chodníku normám? 

Místostarosta – projektant s normami jistě počítá, proto si od něj obec nechává návrh 

zpracovat. 

Mgr. Gottwaldová – ještě k nezískání dotace na rekonstrukci bývalé MŠ, která je prioritním 

projektem tohoto zastupitelstva – z jakých zdrojů budeme pokračovat v jeho financování? 

Starosta – projekt musíme pokrýt z vlastních zdrojů, v budoucím programovém období je 

možné žádat o dotaci na dílčí části z hlediska energetických úspor. Akce je rozpočtována na 

částku 29 mil., na účtech máme 45 mil., neměl by být problém tento projekt finančně 

zvládnout.  

Mgr. Drbal – navrhuje popřemýšlet o případném úvěrovém financování, má obavu z navýšení 

ceny na realizaci akce v souvislosti s vývojem ve stavebnictví. 

Starosta – cena rekonstrukce je smluvně stanovena. 

Místostarosta – situaci budeme sledovat a reagovat dle aktuálního stavu. Oblast stavebnictví 

je velmi rozkolísaná, nevíme, jak se budou ceny vyvíjet. Projekty dosud nejsou v takové fázi, 

abychom museli uvažovat o úvěru. 

 
 

Návrh usnesení č. 233/21 Z 18 

 

Zastupitelstvo obce Pustiměř  

schvaluje Program rozvoje obce Pustiměř na období 2021-2026. 

 

 H:    12  :  0   :   0 

  

Usnesení č. 233/21 Z 18 bylo schváleno. 

 

 

 

Bod č. 11 

Plán podpory a rozvoje sportu obce Pustiměř na období 2021-2026 

 

Obce mají v rámci samostatné působnosti povinnost zhotovit pro svá území plán rozvoje 

sportu a zajišťovat jeho provádění v souladu s § 6 odst. 2 zákona č. 115/2001 Sb., novely 

zákona o podpoře sportu. Plán rozvoje sportu obsahuje základní zásady, kterými se má obec 

při činnosti v oblasti sportu řídit, vymezuje základní potřeby obce v oblasti sportu, oblasti 

podpory sportu z rozpočtu obce, priority pro projekty zaměřené na podporu sportu pro 

všechny, zdravotní prospěšnost sportu a osvětu v oblasti sportu a opatření k zajištění 

dostupnosti sportovních zařízení pro občany obce. Schválený plán podpory a rozvoje sportu je 

rovněž jednou z podmínek při žádosti o dotaci na Národní sportovní agenturu. 

Cíle, které by měly být tímto plánem naplněny, jsou rozděleny do následujících oblastí: 

Sportovní a pohybová aktivita dětí a mládeže – obnova, údržba a budování dětských hřišť, 

vytváření vhodných podmínek pro subjekty pracující s mládeží, podpora tělesné výchovy a 

pohybových aktivit ve škole, podpora talentovaných dětí a mládeže, spolufinancování 

projektů týkajících se sportovních aktivit dětí a mládeže. 
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Sport pro dospělé a starší populaci – iniciování, podpora, případně spolufinancování 

sportovních akcí pro tyto kategorie. 

Sportovní infrastruktura – budování sportovní a volnočasové infrastruktury, obnova, údržba a 

modernizace stávající, podpora subjektů působících v oblasti sportu. 

 

Obec připravuje v oblasti sportu tři projekty – jedná se o sportovní areál u fotbalového hřiště, 

dále sem patří dětské hřiště za bývalou MŠ a obnova víceúčelové hřiště za základní školou. 

Program není dogma, v případě potřeby je možné ho měnit či doplňovat.  
 

Návrh usnesení č. 234/21 Z 18 

 

Zastupitelstvo obce Pustiměř  

schvaluje Plán podpory a rozvoje sportu obce Pustiměř na období 2021-2026. 

 

 H:    11  :  0   :   1 

  

Usnesení č. 234/21 Z 18 bylo schváleno. 

 

 

Bod č. 12 

Zpráva o bezpečnostní situaci za r. 2020 

 

Starosta obce přednesl zprávu zaslanou Obvodním oddělením policie Vyškov, do jejíž územní 

působnosti naše obec náleží. Bezpečnostní situace v obci byla v loňském roce hodnocena 

celkově jako dobrá, obec je klidná a spořádaná. V průběhu roku došlo ke čtyřem trestným 

činům, přičemž u třech z nich byl zjištěn pachatel. Na úseku přestupků bylo spácháno devět 

přestupků proti občanskému soužití, pět proti majetku, jeden proti veřejnému pořádku, dále 

přestupek spočívající v podání alkoholu nezletilému a v řízení vozidla bez řidičského 

oprávnění. Spolupráce s obcí je ze strany policie hodnocena jako na velmi dobré úrovni. 

Policie provádí v naší obci dohled pravidelně, především v oblasti veřejného pořádku a 

dodržování pravidel silničního provozu. Do budoucna uvítá pokračování dobré spolupráce 

s obcí, ze strany občanů pak všímavost a nelhostejnost vedoucí k udržení bezpečného a 

klidného života v obci.  
 

Na vědomí – bez usnesení. 

 

 

Bod č. 13 

Informace a různé 

 

Pan Hynšt – zajímá ho, v jaké fázi je realizace uvažované vodní plochy v Melicích a dále, zda 

se přihlásil majitel kříže u studánky; pokud ne, jak se bude dál pokračovat. 

Starosta – ke kříži se žádný majitel nepřihlásil, příští rok se bude na jeho opravu pamatovat 

v rozpočtu.  

Místostarosta – ve věci vodní plochy kontaktoval několik odborníků, ať už z Agentury 

ochrany přírody a krajiny, dále pracovníka, který se zabývá realizací propřírodních opatření i 

projektanta. Všichni shodně upozornili na nedostačující velikost pozemku. Realizovat, pokud 

na tom budeme trvat, lze samozřejmě vše, ale výše vynaložených prostředků nepřinese 

odpovídající efekt.   
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Mgr. Trávníček přesto doporučuje oslovit ještě spolek Mokřady, který se těmito projekty 

zabývá. Chce znát jejich stanovisko k lokalitě a jejich případný návrh řešení. 

Místostarosta se nebrání jejich oslovení, i když je přesvědčen, že by bylo možné najít jiné, 

vhodnější řešení propřírodních opatření na daném pozemku. 

 

Ing. Jandl – trápí ho těžká technika pohybující se po obci, která ničí silnice a nemovitosti, 

způsobuje prach, hluk a vibrace. Pokusil se provést monitoring a vyšlo mu 224 jízd těchto 

nákladních vozidel převážejících zeminu za den. Žádá o odklonění této dopravy mimo obec.  

Starosta – možnosti obce jsou v tomto případě velmi omezené. 

Místostarosta doplnil, že se jedná o krajskou komunikaci, pokusíme se spojit s vlastníkem a 

zjistit více.  

Bc. Grmela – asi před rokem se snažil kontaktovat v obdobné věci SÚS a obec (jednalo se  

o kamiony se dřevem). Pravomoci orgánů jsou omezené, pomohla však fotoevidence 

projíždějících vozidel a následné oslovení zainteresovaných přepravních firem, se kterými se 

ve většině dalo dohodnout na objízdné trase po spojovací cestě na Radslavice. 

Pan Raclavský – upozorňuje rovněž na průjezdy kamionů z kamenolomu v Lulči nebo 

Opatovicích do betonárky v Nezamyslicích. Varuje, že pokud bude cesta v Prusích asfaltová, 

dojde brzy k jejímu zničení. 

  

Pan Hynšt – pan Trávníček správně upozornil na nebezpečí zcizení solárních svítidel při cestě 

do Zelené Hory. Uvažovala obec o použití závěsných kabelů? 

Místostarosta – cenově by toto řešení vycházelo přibližně stejně, je zde však velká nejistota 

ohledně udržení kabelů na stávajících sloupech. 

Pan Smejkal – při srovnatelných cenových relacích vidí jako vhodnější řešení použití 

solárních svítidel, odpadá problém s vedením. 

 

Pan Raclavský – jak to vypadá s revitalizací vodní plochy pod družstvem? 

Místostarosta – projekt je stále v realizaci; nabíhají u něj další, převážně administrativní 

požadavky, které je potřeba řešit. 

 

Mgr. Drbal – doporučuje iniciovat přemístění dopravního značení „zákaz stání“ od hřiště na 

začátek obce, a to vzhledem k tristní situaci, která je u firmy DREPOS, kde často stojí 

kamiony v protisměru. Doporučuje i vstoupit v jednání s majitelem společnosti. 

Mgr. Gottwaldová podporuje návrh, při projíždění této oblasti je často svědkem velmi 

nebezpečných dopravních situací. 

Starosta nejprve projedná možné řešení s majitelem společnosti. 

 

Mgr. Trávníček má připomínku k povrchu cyklotrasy, kde je příliš mnoho kamenů. 

Místostarosta předpokládá, že štěrk se během doby vyjezdí. Celkově je naše část v dobrém 

stavu, zbudovaná podle projektu. Pokud bychom chtěli hladký povrch, byly by náklady na 

cyklotrasu podstatně vyšší. 

 

 

 

Starosta ukončil jednání ve 19:55 hod.   
 

 

 

Zápis pořízen dne: 29. 6. 2021 
 

Zapisovatelka: Dagmar Přikrylová 
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Ověřovatel Miroslav Raclavský: ….…………........................................dne  ........................... 

 

 

 

 

 

 

Ověřovatel Bc. Antonín Grmela: ……………..........................................dne ........................... 

 

 

 

 

 

 

 

 

Starosta Mgr. Vlastimil Smékal: ……………..........................................dne ........................... 

 

 

 

 

 

 

Místostarosta Mgr. Lukáš Peška:  ……………..........................................dne ........................... 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Přílohy zápisu: 

1) Prezenční listina 

2) Zpráva o činnosti rady obce 

3) Zpráva o činnosti finančního výboru  

4) Zpráva o činnosti kontrolního výboru 

5) Cenová nabídka na solární svítidla, katalogový list svítidel veřejného osvětlení 

6) Směrnice č. 1/2021 – Stravenkový paušál 

7) Rozpočtové opatření č. 6/2021 

8) Program rozvoje obce Pustiměř na období 2021-2026 

9) Plán podpory a rozvoje sportu obce Pustiměř na období 2021-2026 

10) Zpráva o bezpečnostní situaci v obci za rok 2020 

 

 

Upravená verze dokumentu z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných 

osobních údajů podle Nařízení Evropského parlamentu a Rady (EU) 2016/679 ze dne  

27. 4. 2016 o ochraně fyzických osob v souvislosti se zpracováním osobních údajů a volném 

pohybu těchto údajů a o zrušení směrnice 95/46/ES (nařízení GDPR). 


